[bookmark: _GoBack]Anglický jazyk (Vallová) – práce na 30. 3. – 3. 4.
1) připsat na seznam sloves, přeložit a naučit se:  
hate,  have, have a shower, have breakfast/lunch/diner, heal, hear, help, hide,hold, hope, hug, hit, hurt, jump, keep,  know, laugh at, leave, learn, like, listen, live, look, lose, love
2) obyč. tužkou vyplnit v učebnici celou str. 54
3) kdo ještě nemá, vyplní i PS str. 42-43
4) napsat postup přípravy oblíbeného jídla – aspoň 10 vět (inspirace v PS 40/3 nebo UČ 50/1 a 3b) → zašlete do konce týdne buď na vallova.lucie@zsbrve.cz nebo napište do sešitu a kontrola po návratu do školy, úkol je známkovaný!
5) do sešitu na gramatiku nalepit zápis z další strany tohoto dokumentu, naučte se – příští týden si na to dáme jednoduchý online testík
































	
SOME / ANY

- používají se s:	a) počitatelnými podstatnými jmény v množném čísle (some books) 
		b) nepočitatelnými podstatnými jmény (some bread)

SOME 	= nějaký, nějaké
· používá se v kladné větě

př. 	He used some water. 		Použil nějakou vodu.
	I’ve got some books for you. 	Mám pro tebe nějaké knížky.

ANY 	= žádný, žádné (+nějaký, nějaké v otázce)
· používá se v záporné větě a otázce

př. 	We haven’t got any bread at home.   Nemáme doma žádný chleba.
	Have you got any bananas, please?	   Máte prosím nějaké banány?


	
HOW MUCH / HOW MANY = KOLIK?

HOW MANY – ptáme-li se na množství počitatelných podst. jmen
př. 	How many oranges have you got?   	Kolik máš pomerančů?

HOW MUCH – ptáme-li se na množství nepočitatelných podst. jmen
př. 	How much milk do you want?   	Kolik mléka chceš?


	
JAK VYJÁDŘIT MNOŽSTVÍ NEPOČITATELNÝCH PODSTATNÝCH JMEN

- když chci v angličtině vyjádřit množství nepočitatelného podstatného jména, musím si pomoct tak, že před něj dám nějaké počitatelné podst. jméno, které určitou představu o množství podává 
→ sklenice, hrníček, balíček, kousek, plechovka, bochník atd…

a loaf of bread (1 bochník  chleba)                   x    three loaves of bread (tři bochníky chleba)
a cup of coffee (1 šálek kávy)                            x     two cups of coffee (dva šálky kávy)
a piece of chocolate (1 kousek čokolády)       x      five pieces of chocolate (pět kousků čokolády)

Další výrazy množství: a bar, a packet, a glass, a tin, a can, a spoon, a slice, a bottle,…


	A FEW / A LITTLE
A FEW  – několik, pár
· používá se s počitatelnými podst. jmény
př. 	a few carrots   	pár mrkví

A LITTLE – trochu
· používá se s nepočitatelnými podst jmény
př. 	a little butter   	trocha másla


	NEURČITÉ ČLENY a/an/some- použiju když mluvím o něčem poprvé

URČITÝ ČLEN the – použiju, když o něčem mluvím už podruhé nebo když mám na mysli nějakou zcela konkrétní věc (např. tu konkrétní knížku, kterou jsem si půjčil)
př. A: There’s a pretty girl.  (Támhle je nějaká pěkná holka.)
      B: Yes, she’s the girl that I like. (Jo, to je ta holka, co se mi líbí.)




